
Sundheds- og Ældreudvalget

Til: Sundhedsministeren

Dato: 12. september 2018

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SUU alm. del

Spørgsmål 1411

I forlængelse af artiklen ”Halvdelen af det magtfulde medicinråd har forbindel-

ser til medicinalindustrien”, bragt i JP den 11. sep. 2018, bedes ministeren op-

lyse følgende:

– hvordan man rent praktisk forsøger at undgå habilitetsproblemer i Medicin-

rådet?

– hvordan man helt konkret håndterer de habilitetsproblemer, der måtte væ-

re i Medicinrådet, fordi man nødvendigvis må trække på de forholdsvis få

eksperter, der er inden for sundhedsvidenskaben, og dermed eksperter

der selvsagt har eller har haft kontakter til og arbejde i medicinalindustri-

en?

– hvordan man håndterer de habilitetsproblemer, der måtte være i Medicin-

rådet, fordi man evt. må trække på eksperter inden for sundhedsvidenska-

ben, der har investeret penge eller har større aktieporteføljer i medicinalin-

dustrien?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kirsten Normann Andersen (SF).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Kirsten.Normann.Ander-

sen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Liselott Blixt

formand
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